
Protokół zdalnego posiedzenia 
Wydziałowej Komisji Jakości Kształcenia 

w dniu 15.02.2021 r.

1) Przewodniczący Komisji prof. R. Bania otworzył posiedzenie. Kworum zostało stwierdzone.

2) Sprawa warunkowych zaliczeń na WSMiP UŁ

Prodziekan  ds.  studenckich  dr  Agata  Włodarska-Frykowska  przedstawiła  ilościowe  dane
warunkowych  zaliczeń  na  poszczególnych  kierunkach  studiów I  i  II  stopnia  prowadzonych  na
WSMiP oraz poinformowała,  że dotyczą one różnych przedmiotów, na przykład na  stosunkach
międzynarodowych są  one  spowodowane  głównie  przez  niezaliczone  zajęcia  z  Wychowania
Fizycznego, na  międzynarodowych stosunkach kulturowych czy na  international marketing 1 st.
głównie  przez  praktyki  studenckie  niezrealizowane  w  czasie  pandemii  Covid  (studenci  zostali
zwolnieni z opłaty za warunkowe zaliczenie, w ten sam sposób działały inne Wydziały). Z kolei
powtórzenia  na  3  roku  studiów to  najczęściej  przypadki,  w  których  student  nie  napisał  pracy
dyplomowej.

3) Opinia w sprawie projektu uchwały Rady WSMiP UŁ w sprawie maksymalnej liczby 
przypadków powtórzeń semestru

Projekt uchwały Rady WSMiP UŁ wynika z regulaminu studiów. Żaden Wydział nie ma więcej
możliwości  niż  trzy  powtórzenia  semestru.  Rada  Wydziału  może,  ale  nie  musi  uchwalić  tej
uchwały. Jest to jednak wskazane, aby mieć zamkniętą sprawę pod względem prawnym. Uchwała w
założeniu dotyczy sytuacji z wyłączeniem pierwszego semestru studiów i nie uchyla poprzedniej
uchwały.  Kolejną  przyczyną  jest  to,  że  jeśli  studenci  są  skreśleni  z  ostatniego  roku,  bo  nie
dotrzymali  terminu  i  nie  napisali  podania  o  powtórzenie  i  zostali  skreśleni,  podanie  jest
rozpatrywane przez JM Prorektora, a pani radca prawny prosi o przedłożenie dokumentu. Dalszą
kwestią są tzw. wieczni studenci, którzy nie rokują na prawidłowy przebieg i zakończenie studiów.

Nikt z Członków Komisji nie zgłosił uwag.

Głosowanie i rekomendacja Komisji:

Przewodniczący Komisji Profesor R. Bania zarządził głosowanie w tej sprawie.

Wszyscy  Członkowie  Komisji  zagłosowali  za  pozytywnym zaopiniowaniem projektu  uchwały  
i skierowaniem jej do dalszych prac legislacyjnych.



4) Informacja o wytycznych URJK w sprawie zajęć zdalnych na UŁ

Prodziekan ds. studenckich dr Agata Włodarska-Frykowska poinformowała, że konsultacje w tej
sprawie trwały z przedstawicielami wszystkich Wydziałów. Wytyczne zostały zaakceptowane i jest
to wersja finalna dokumentu. 

Komisja  zauważyła,  że  te  wytyczne  URJK nawet  gdy wykładowcy  i  studenci  wrócą  do  nauki
stacjonarnej, mogą być doskonałym narzędziem pomocowym.

Przewodniczący  Komisji  Profesor  R.  Bania  podziękowania  za  wkład  i  trud  włożony  przez
Pracowników Katedry Systemów Politycznych,  których Kierownikiem jest  Pani  Profesor Alicja
Stępień-Kuczyńska,  za  podjęcie  wcześniej,  jeszcze  przed  pandemią,  działań  wprowadzania
nauczania  na  odległość  na  WSMiP dzięki  czemu,  korzystając  z  wiedzy  i  doświadczenia  tych
Pracowników, było łatwiej Wydziałowi przejść na nauczanie zdalne podczas pandemii.

5) Zagadnienia egzaminacyjne GEMMA

Zagadnienia zostały przedstawione i omówione.

Nikt z Członków Komisji nie zgłosił uwag.

Głosowanie i rekomendacja Komisji:

Przewodniczący Komisji Profesor R. Bania zarządził głosowanie w tej sprawie.

Wszyscy Członkowie Komisji zagłosowali za przyjęciem listy zagadnień i skierowaniem jej do 
dalszych prac.

6) Zagadnienia na egzamin licencjacki na kierunku International Marketing

Zagadnienia zostały przedstawione i omówione.

Nikt z Członków Komisji nie zgłosił uwag.

Głosowanie i rekomendacja Komisji:

Przewodniczący Komisji Profesor R. Bania zarządził głosowanie w tej sprawie.

Wszyscy Członkowie Komisji zagłosowali za przyjęciem listy zagadnień i skierowaniem jej do 
dalszych prac.



7) Zagadnienia na egzamin licencjacki na kierunku International and Political Studies

Zagadnienia zostały przedstawione i omówione.

Nikt z Członków Komisji nie zgłosił uwag.

Głosowanie i rekomendacja Komisji:

Przewodniczący Komisji Profesor R. Bania zarządził głosowanie w tej sprawie.

Wszyscy Członkowie Komisji zagłosowali za przyjęciem listy zagadnień i skierowaniem jej do 
dalszych prac.

8) Zmiana tematów prac

Modyfikacje tematów dotyczą m.in. zmiany języka pracy z angielskiego na hiszpański, polegają na
doprecyzowaniu  tematów,  prace  pisane  są  również  u  parterów  Wydziału  w  innych  ośrodkach
uniwersyteckich i potrzebna jest kompatybilność tematów tam jak również na WSMiP.

Tematy zostały przedstawione i omówione.

Nikt z Członków Komisji nie zgłosił uwag.

Głosowanie i rekomendacja Komisji:

Przewodniczący Komisji Profesor R. Bania zarządził głosowanie w tej sprawie.

Wszyscy Członkowie Komisji zagłosowali za przyjęciem zmian tematów prac i skierowaniem ich 
do dalszych prac.

9) Sprawa tytułów prac dyplomowych

Przedstawione tytuły były już wcześniej prezentowane i obecnie zostały doprecyzowane.

Tytuły zostały przedstawione i omówione przez Komisję.



Członkowie Komisji zgłosili uwagi:

a)  do trzech propozycji tytułów na kierunku bezpieczeństwo narodowe, 1 stopień, uznali je za zbyt 
ogólne i konieczne do doprecyzowania, tym samym skierowali je do poprawy:

„Aneksja Krymu w 2014 roku” – tytuł nie odzwierciedla w jakim kontekście będzie analizowany

„Prywatyzacja sektora militarnego po zimnej wojnie” 

„Wpływ islamu na politykę państw europejskich na przykładzie Wielkiej Brytanii i Francji” 

- uznano, że potrzebne jest podanie zakresu czasowego

b) do jednego tytułu na kierunku międzynarodowe studia kulturowe, aby sformułowanie „kraje” 
zastąpić określeniem „państwa” gdyż to one są podmiotem badań nauk o polityce

Głosowanie i rekomendacja Komisji:

Przewodniczący Komisji Profesor R. Bania zarządził głosowanie w tej sprawie.

Wszyscy Członkowie Komisji zagłosowali za warunkowym przyjęciem listy i po doprecyzowaniu 
wskazanych tytułów za skierowaniem ich do dalszych prac.

9) Wolne wnioski

Komisja uznała, że skoro dr hab. Marek Wasiński twierdzi, że prawo dyplomatyczne i konsularne
można omówić w mniejszej ilości godzin, to Komisja proponuje odjąć 15 godzin z prowadzonego
przez niego przedmiotu dotyczącego prawa i przeznaczyć te godziny zajęć na naukę przedmiotu,
który  stanowi  podwaliny  nauk  o  polityce,  a  tym samym kierunków studiów prowadzonych na
WSMiP.

Komisja uznała, aby na specjalizacji Intercultural Communication na kierunku  international and
political studies wyznaczyć opiekuna.

Komisja podkreśliła wysoką wartość kwestii, aby pełnomocnicy kierunków wiedzieli jaki - zgodnie
z zakresem swoich obowiązków - mają zakres działań i autonomię.

Komisja ustaliła, że kolejne posiedzenie odbędzie się 4 marca 2021 r. o g. 10:00.

10) Przewodniczący Komisji prof. R. Bania zamyka posiedzenie.


